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Geachte

Op 13 maart 2023 heeft u per e-mail vragen gesteld over overlast tijdens recente 
carnavalsoptochten. Hierbij geven wij een reactie daarop.

Vraag 1.
In meerdere kernen van onze gemeente werden de toegestane geluidsnormen vaak 
ruimschoots overschreden, zo blijkt uit de beantwoording van een melding op Fixi. 
Omwonenden en hun dieren werden “overvallen” door de zwaar bonkende 
lawaaiproducers.
De geluidsnormen zijn wettelijk voorgeschreven en toch hebben toezichthouders de 
‘kartrekkers’ slechts aangesproken op hun gedrag en niet ingegrepen.

Waarom is niet tegen deze overlast opgetreden?

Reactie: 
Instructie van de BOA’s was bij aanvang en tijdens enkele optochten toezicht te houden. 
Bij aanvang ter instructie van het toegestane geluidsniveau. Tijdens de optocht als 
toezicht op naleving van het geluidsniveau. Bij 6 optochten werden de voorschriften 
correct nageleefd. Incidenteel moest het geluid op aangeven van BOA’s naar beneden 
bijgesteld worden.
Bij 3 andere optochten werden de geluidsnormen echter met regelmaat ernstig 
overschreden. Daarop aangesproken door de BOA’s waren deelnemers echter niet meer 
voor reden vatbaar. Dit door de grote omvang van de groepen en alcoholgebruik. 
Voor de veiligheid van de BOA’s is daarom volstaan met het monitoren en rapporteren 
van de bevindingen. Overigens betreuren wij het dat de BOA’s hun werkzaamheden niet 
onbelemmerd konden uitvoeren. Wij gaan daarover in overleg met de organiserende 
verenigingen.
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Vraag 2.
Volgens de Fixi beantwoording is ‘de situatie in beeld gebracht en wordt binnenkort met 
de organisaties geëvalueerd. Daarna zullen zij samen onderbouwen hoe in de toekomst 
naleving van de voorschriften kan worden geborgd.’
Dit is volgens ons een te vage beantwoording, hoe goed bedoeld ook.

Wat gaat u concreet doen om een einde aan deze overlast te maken?

Reactie:
De bevindingen van de BOA’s en ontvangen meldingen via Fixi zijn gerapporteerd en 
besproken met de burgemeester. Op basis daarvan is afgesproken dat:

1. Overleg met de betrokken carnavalsverenigingen wordt opgestart. Primair is het 
aan de organisatoren om aan te geven hoe zij bij een volgende editie er voor 
zorgdragen en op toezien dat voorschriften nageleefd worden.

2. In overleg getreden wordt met de overige Heuvellandgemeenten. Dit om 
ervaringen te delen en te bespreken of en hoe gezamenlijk kan worden 
opgetreden tegen overlast van carnavalsoptochten.

3. Met de overkoepelende carnavalsbond(en) wordt raadplegend contact gezocht. 
Dit om bredere informatie te vergaren over hoe om te gaan met inperking van 
overlast van carnavalsoptochten.

Vraag 3.
We gaan ervan uit dat u op hoogte bent van de gezondheidsrisico’s, met name 
gehoorschade, die vooral onder de jeugd is waargenomen. Dit ernstig probleem wordt 
veroorzaakt door het feit dat jongeren vaker evenementen bezoeken en met carnaval in 
groten getale achter deze luidruchtige carnavalswagens lopen. Onderzoekers 
voorspellen dat dit probleem nog zal toenemen.

Hoe denkt u als verantwoordelijke voor de gezondheid van onze inwoners een rol te 
spelen in het voorkomen van erger?

Wij begrijpen dat u hierin samen optrekt met de GGD en jeugdpreventiezorg, maar wat is 
daarbij uw insteek? Wat verwacht u van deze instellingen? Hoe weet u of zij hun 
afspraken daarin kunnen nakomen?

Reactie:
Zoals onder vraag 2 gereageerd, gaan wij met de organisatoren in overleg over de wijze 
waarop zij de oorzaak, i.c. overschrijding van de geluidsnormen, van de 
gezondheidsrisico’s gaan inperken. Dit in relatie tot voorkomen van risico’s tot 
gehoorschade.
Vanuit het oogpunt van gezondheid maar ook veiligheid vraagt ook het aanpakken van 
alcoholgebruik op en rondom carnavalswagens aandacht.
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Voor de GGD en jeugdpreventiezorg zien wij een meer voorlichtende rol voor 
organisatoren van en deelnemers aan carnavalsoptochten. Over de aanpak maken wij 
afspraken met de GGD. 

Bovenal staat dat wij een beroep doen op de organisatoren om te borgen dat optochten 
veilig en gezond kunnen plaatsvinden.

Met vriendelijke groet,

Burgemeester en wethouders van Eijsden-Margraten,
De gemeentesecretaris, De burgemeester,


